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تاکید اعضای فراکسیون معدن مجلس بر ارتقای 
جایگاه سازمان زمین شناسی

معدن  فراکس�یون  اعض�ای   
مجل�س ش�ورای اس�امی، ب�ا 
حضور در سازمان زمین شناسی 
و اکتش�افات معدنی کش�ور، به 
ارتق�ای جای�گاه این س�ازمان 

تاکید کردند.
به گزارش ایرنا از وزارت صنعت، 
مع��دن و تجارت، نشس��ت رئیس، 
دبی��ر و اعضای فراکس��یون معدن 
و صنایع معدن��ی مجلس ش��ورای 

اس��امی با مدیران س��ازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کش��ور در محل این سازمان 
برگزار شد.

در این دیدار اعضای فراکس��یون معدن و صنایع معدنی مجلس شورای اسامی به ارتقای 
همه جانبه این س��ازمان تاکید کردند و »علیرضا ش��هیدی« معاون وزیر صمت و رئیس این 

سازمان به بررسی تاریخچه و فعالیت های جاری سازمان متبوع خود پرداخت.
همچنی��ن »رضا جدیدی« مدیرکل دفتر برنامه ریزی، فناوری اطاعات و بودجه س��ازمان 
زمین شناس��ی هم در این نشس��ت به بررس��ی و ارائه موضوعاتی از جمله طرح تحول، روند 
تولید اطاعات پایه، مسائل حاکمیتی، بودجه، چالش های پیش روی اکتشاف و نیروی انسانی 

و فعالیت های تخصصی سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور پرداخت.
هماهنگ��ی می��ان دس��تگاهی ب��رای اس��تفاده از ظرفیت س��ازمان زمین شناس��ی برای 

خدمات رسانی
در حاشیه این دیدار »حسین محمدصالحی« نماینده مردم فریدن و فریدونشهر در مجلس 
شورای اسامی با بیان این که مناطقی در غرب در استان اصفهان از نظر زمین شناسی بکر و 
دس��ت نخورده است، گفت: این مناطق عوارض طبیعی خاص، زیبایی ها و جاذبه های طبیعی 

خود را دارند.
وی افزود: این مناطق سردسیر و کوهستانی در غرب استان اصفهان جزو مرتفع ترین نقاط 
در این اس��تان است و به دنبال برگزاری جلس��ه با سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی 
کشور نکات قابل توجهی از جمله افزایش ظرفیت های معدنی شهرستان های استان اصفهان، 

بررسی موضوع ژئوپارک، زیست بوم ها و شناخت مخاطرات طبیعی بررسی شد.
نماینده مردم فریدن و فریدونش��هر در مجلس شورای اس��امی با بیان این که موضوعات 
مختلف مخاطرات طبیعی هر س��اله در این اس��تان روی می دهد، تصریح کرد: سال گذشته 
بخاطر بارش سنگین برف و بسته شدن راه های روستایی و سقوط برف و بهمن با مشکاتی 
مواجه بودیم که ش��ناخت این مخاطرات و بهره گیری از مطالعات انجام ش��ده در س��ازمان 
زمین شناس��ی و اکتشافات معدنی کشور در دس��تیابی به راهکار مناسب برای رفع این موانع 

مناسب خواهد بود.
وی با اش��اره به اینکه در بسیاری از مناطق اس��تان اصفهان به خاطر برداشت بی رویه آب 
با فرونشس��ت زمین مواجه هس��تیم، خاطرنشان کرد: بس��یاری از مناطق استان اصفهان به 
دش��ت های ممنوعه تبدیل ش��ده اند که شناسایی کلی مناطق از نظر زمین شناسی و بررسی 
آن جهت احداث و انتقال خطوط انرژی جهت کاهش اثرات این مخاطرات تاثیرگذار خواهد 
بود که باید با ایجاد هماهنگی میان دس��تگاهی از ظرفیت ها و مطالعات انجام ش��ده در این 

سازمان جهت خدمات رسانی بیشتر به مردم منطقه استفاده شود.
محمدصالحی درباره توس��عه اکتش��اف مواد معدنی در استان اصفهان برای تامین خوراک 
مجتم��ع صنعتی فولاد، گفت: چندین معدن بزرگ س��نگ آه��ن و منگنز در منطقه وجود 
دارد ک��ه البته بهره برداری از آنها به خاطر پوش��ش گیاهی خاص منطقه زاگرس مرکزی با 

ممنوعیت ها و محدودیت هایی از سوی منابع طبیعی مواجه شده است.
وی با تاکید به این که باید قاعده اهم و مهم را در برداشت از ذخایر معدنی درنظر گرفت، 
تصری��ح کرد: باید با انج��ام مطالعات مورد نیاز به این نتیجه برس��یم که آیا حفظ و رعایت 
موازین زیس��ت محیطی منطقه ضرورت بیشتری دارد یا باید از ذخایر معدنی غنی که مورد 

نیاز کشور است، استفاده کنیم؟
نماینده مردم فریدن و فریدونش��هر در مجلس ش��ورای اس��امی همچنین گفت: اکنون 
ذخایر بس��یاری از معادن با پوش��ش گیاهی مناسب در حال استخراج است و به صورت خام 
به خارج از کش��ور صادر می ش��ود که باید این موضوع با برگزاری نشست های جدی در بدنه 
دولت بررس��ی ش��ود و به هر کدام از موضوعات و توجه به میزان اولویت آن از جمله مساله 
حفظ منابع طبیعی و یا برداش��ت از منابع طبیعی توجه شود تا با بررسی مناسب به راهکار 

مناسب دست یابیم.

دبیر کمیسیون بازآفرینی شهری کانون سراسری انبوه سازان مسکن:

نهضت ملی مسکن در بافت ناکارآمد شهری اجرا شود
 دبی�ر کمیس�یون بازآفرینی 
ش�هری کانون سراس�ری انبوه 
س�ازان مس�کن و س�اختمان 
ای�ران گف�ت: ب�ه ج�ای اینکه 
زمین های�ی در خارج از ش�هر 
یا حاشیه ش�هر را برای نهضت 
ملی مس�کن انتخ�اب کنیم، از 
باف�ت ناکارآم�د ش�هری بهره 
ببریم تا هزینه کمتری به دولت 

تحمیل شود.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، » سید حمید اشرفی « عصر دوشنبه در همایش نقش 
تعاونی های مس��کن و انبوه س��ازان در نهضت ملی مسکن با تحقق باز آفرینی شهری اظهار 
داشت: ساخت مسکن به ازای هر متر مکعب در خارج از شهر ۴۰ تا ۵۰ میلیون برای دولت 

هزینه خواهد داشت که شامل زیرساخت ها و حمل و نقل عمومی می شود.
وی افزود: ۱۶۶ هزار هکتار بافت فرس��وده داریم در کش��ور باید از این ظرفیت اس��تفاده 
کنیم. نهضت مس��کن ملی در حاشیه شهر خاءهایی دارد. اینکه شهرداری در آینده چگونه 
خدمات ارائه می کند ضمن اینکه منجر به سکونت های غیر رسمی، عدم مشارکت جمعی، 
مش��کات دسترسی به ش��هرهای مبدا، ناامنی اجتماعی و هزینه بالای تامین زیرساخت ها 
می شود. همچنین زمین ها در خارج از شهرها اکثر توان اکولوژی ندارند و جوابگوی ساخت 

مسکن نیستند.
دبیر کمیس��یون بازآفرینی شهری کانون سراس��ری انبوه سازان مسکن و ساختمان ایران 
با بیان اینکه در بازآفرینی ش��هری کنش��گران بخش دولتی از جمله ش��هرداری ها و بخش 
خصوصی هس��تند، گفت: دولت به عنوان نهاد حاکمیتی سیاس��تگذار و بخش خصوص تنها 
مجری اس��ت. در یک دهه اخیر بخش خصوصی وارد ش��ده ولی انتظارات فراهم نشده و به 

عنوان تصمیم ساز ورود نکرده است.
وی ابراز داش��ت: عمده اجرای س��اخت مس��کن بر دوش بخش خصوصی است که در این 
زمینه تصمیم گیر نیس��تیم انبوه س��ازان تمایل به توس��عه گری دارند که باید بخش��ی از 

اختیارات دولتی به توسعه گران تعلق گیرد.
اش��رفی عنوان کرد: با حضور بخش خصوصی ساخت مسکن انجام شود. در یک دهه قبل 
نگاه به بخش خصوصی از بالا به پایین بوده اس��ت که امیدواریم ۲ نوع رویکرد تش��ویقی به 
صورت مستقیم ) بازارهای مالی( و غیر مستقیم ) موقعیت مکانی و کاهش نوسان اقتصادی 
در بازاره��ای مصالح و کاهش فراینده��ای اداری( مورد توجه قرار گیرد ضمن اینکه رویکرد 

غیر مستقیم اثر بیشتری دارد.
دبیر کمیس��یون بازآفرینی شهری کانون سراس��ری انبوه سازان مسکن و ساختمان ایران 
به راهکارهای کاهش ریس��ک س��رمایه در محات ناکارآمد شهری اشاره کرد و گفت: ایجاد 
فضای اعتماد بین مردم و س��رمایه گذاران، ایجاد انگیزه برای بخش خصوصی و الزام قانونی 

برای ملزم شدن مردم به نوسازی با مشارکت در امر نوسازی از جمله این موارد است.
وی عن��وان کرد: ش��هرداری باید آواربرداری در بافت فرس��وده را برعه��ده بگیرد. این در 
حالیس��ت که ش��هرداری پیمانکار معرفی می کند همچنین فضای س��بز در خصوص قطع 

درختان درون پاک ها همکاری نمی کند.
اش��رفی خاطر نش��ان کرد: در کنار سیاس��ت های تش��ویقی، اصاح قانون بیمه کارگران 
س��اختمان و ع��وارض مربوط به آن در هنگام اخذ پروانه س��اختمانی بای��د مورد توجه قرار 

گیرد.
وی همچنین به مزیت ساخت و سازهای صنعتی پرداخت.

در این همایش از انبوه سازان برتر با اهدای لوح قدردانی شد.
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عصرآزادی / سرویس اقتصادی: کارگروه بررسی 
فرصت ه�ا و چالش های س�رمایه گذاری در حوزه 
مدیریت شهری اس�تان  توسط دبیرخانه شورای 
گفتگ�وی دولت و بخ�ش خصوص�ی آذربایجان 

شرقی در اتاق تبریز برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی ات��اق بازرگانی تبریز، عضو 
هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تبریز در این جلس��ه با 
اش��اره به س��ابقه و قدمت تاریخی آذربایجان شرقی در 
ح��وزه صنعت و تج��ارت گفت: با توجه ب��ه امکانات و 
توانمندی های استان، مشکات و کمبودهای موجود در 
شأن آذربایجان شرقی نیست. صمد حسن زاده با تاکید بر 
ضرورت رفع موانع موجود در راه سرمایه گذاری در حوزه 
گردشگری افزود: علیرغم تمامی چالش ها ما باید در کنار 

هم برای رفع موانع تاش کنیم.
 وی بر لزوم زیباس��ازی محیطی در شهر به خصوص 
مناطق گردش��گری تاکید کرد و گفت: در برخی موارد 
آلودگی ه��ای بصری، زحم��ات س��رمایه گذاران حوزه 

گردشگری را کمرنگ می کند.
 مس��ئول دبیرخانه ش��ورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی اس��تان نیز در این نشست با اشاره به اهمیت 
جذب سرمایه گذار در حوزه گردشگری در استان گفت: 
امیدواریم با طرح مسائل س��رمایه گذاران این حوزه در 
این جلس��ه و انتقال راهکارهای مناس��ب، شرایط برای 

سرمایه گذاران تسهیل شود.
نسرین درخشانی هدف از تشکیل این جلسه را احصاء 
دغدغه ه��ای س��رمایه گذاران و انتق��ال آن به نهادهای 
مرتبط، به منظ��ور بهبود فضای س��رمایه گذاری اعام 
کرد. چرا که در صورت کاهش ریسک سرمایه گذاری و 
تسهیل گری در صدور مجوزها امکان سرمایه گذاری در 

استان و شهر تبریز میسر خواهد شد.
  مشکل اصلی پیشروی س�رمایه گذاران بحث 

تسهیات مالی است
  نماینده میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری 
آذربایجان ش��رقی با اش��اره ب��ه اینک��ه در تبریز زمینه 
سرمایه گذاری گردشگری در حوزه شهری با چالش های 

جدی مواجه نیستیم، از تعامل مناسب بین این اداره کل 
و ش��هرداری تبریز و اجرای چندین طرح مشترک خبر 
داد. کیومرث کریمی؛ مهم ترین چالش س��رمایه گذاری 
در بخش گردش��گری را خارج از محدوده شهر دانست 
و اظهار امیدواری کرد تا در آینده نزدیک مش��کات و 
چالش های موجود رفع ش��ود. وی روند تغییر کاربری و 
پروسه طولانی واگذاری زمین خصوصا در اراضی ملی را 
از جمله چالش های این حوزه دانست. کریمی ادامه داد: 
مش��کل اصلی پیشروی سرمایه گذاران بحث تسهیات 
مالی است و متاسفانه علیرغم پیگیری های مختلف، هنوز 

نتوانسته ایم با بانک های عامل به تفاهم لازم برسیم.
  وی گفت: ۱۰۵ پروژه و طرح سرمایه گذاری در حوزه 

گردشگری در دست اجرا است.
  تدوی�ن لایحه تس�هیات جهت اخ�ذ مجوز 

سرمایه گذاری توسط شورای شهر تبریز
 مدیرعامل سازمان س��رمایه گذاری شهرداری تبریز 
در این نشست با اذعان بر اینکه قطعاً ایراداتی در حوزه 

سرمایه گذاری از سوی شهرداری وجود دارد، گفت: یکی 
از عوامل موثر در جذب س��رمایه گذار در اس��تان بحث 
س��رمایه اجتماعی اس��ت و ما در بحث منابع انسانی با 

مشکل مواجه هستیم.
رضا خلیلی گفت: در ۱۰ سال گذشته اتفاق خاصی در 
حوزه س��رمایه گذاری در تبریز صورت نگرفته است و ما 

درصدد جبران این خلأ یک دهه ای هستیم.
وی با اشاره به برگزاری همایش بین المللی فرصت های 
سرمایه گذاری در تبریز طی ماه های آتی گفت: امیدواریم 
با همفکری بخش خصوصی و سرمایه گذاران، بتوانیم تا 
زمان برگزاری همایش، چندین بسته بزرگ گردشگری 
تدارک دیده و ش��رایط لازم برای اج��رای آنها را محیا 
کنیم. خلیل��ی از تدوین لایحه تس��هیات جهت اخذ 
مجوز سرمایه گذاری توسط شورای شهر تبریز خبر داد 
و افزود: ما باید بدانیم چه کارهایی می توانیم در راستای 
تسهیل شرایط س��رمایه گذاران انجام دهیم. وی گفت: 
اولویت نخست ما جذب سرمایه گذاران استانی و سپس 

آذربایجانی های مقیم خارج از کش��ور است. خلیلی بر 
ضرورت تش��کیل  پنجره واحد در حوزه سرمایه گذاری 

تاکید کرد.
تیشه مدیران به ریشه سرمایه گذاری

مدیر عامل شرکت »توسعه سرمایه گذاری پاد« گفت: 
تمامی مسئولین شهری ادعای حمایت از سرمایه گذاری 
را دارن��د، ام��ا زمانی که م��ا س��رمایه گذاران وارد گود 
می شویم، هیچ اقدامی برای رفع موانع و تسهیل شرایط 
انجام نمی دهند. ساس��ان س��نایی ادامه داد: باید قبول 
کنیم زمانی میل به س��رمایه  گذاری افزایش می یابد که 
سود و منفعت سرمایه گذاران تامین شود،  اما نه تنها در 
تبریز شاهد چنین امری نیستیم، بلکه مدیران استانی از 
همان ابتدا با س��خت گیری ها و سهم خواهی ها، ریشه 
سرمایه گذار را می خش��کانند. وی گفت: ما باید به این 
بیاندیش��یم که چطور می توان چالش های این حوزه را 
رفع کرد.   در ادامه این دیدار احمد خادم؛ مالک مجموعه 
»سایالند« خواس��تار تغییر نگاه به حوزه گردشگری و 
توسعه ش��د. هم چنین مجید مسعودی؛ مالک مجتمع 
ستاره باران با تاکید بر اینکه سرمایه گذاران نباید منتظره 
دریافت تس��هیات بانکی بمانند، گفت: سرمایه گذاران 
باید بتوانن��د از خود پروژه درآمد کس��ب کرده و برای 
خود پروژه هزینه کنند. مسئولین نیز نباید سرمایه گذار 
را تنها بگذارند. جاوید بندخت؛ مالک هتل رویال پالاس 
تبری��ز گفت: ظرفیت هتل های این ش��هر بس��یار کم 
اس��ت و نیاز به ساخت چندین هتل احساس می شود، 
ب��ا این حال در عمل هیچ حمایتی از س��ازندگان هتل 
در اس��تان صورت نمی گیرد. محمدرضا جهانیان؛ فعال 
بخش ساختمان سازی نیز از پروسه طولانی ماده ۱۰۰ 

شهرداری و اعام جواز نظام مهندسی ابراز گایه کرد.
صادقی از ش��رکت الماس آذربایجان نیز گفت: ابتدا 
بای��د چه بین م��ردم و چ��ه بین مس��ئولین در حوزه 
س��رمایه گذاری فرهنگس��ازی ش��ده و نگاه ه��ا به این 
حوزه تغییر کند. مش��کات باید زیربنایی رفع ش��وند. 
 ما بیش از محدودیت های مالی با مش��کات مدیریتی

 مواجه هستیم.

بررسی فرصت ها و چالش های سرمایه گذاری در حوزه مدیریت شهری
توسط دبیرخانه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی آذربایجان شرقی صورت گرفت؛

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

۵۸ درصد رشد نقدینگی سال ۱۴۰۰ به دلیل ارز ۴۲۰۰ تومانی بود
در گفت وگو با ایرنا اعلام شد؛

فروش تخم مرغ درب واحدهای تولیدی ۴۰ درصد زیر نرخ مصوب

رئیس کمیس�یون تلفیق بودجه مجلس شورای اسامی گفت: ۵۸ درصد رشد نقدینگی در سال 
۱۴۰۰ به دلیل اجرای سیاست ارزی ۴۲۰۰ تومانی بود.

به گزارش ایرنا، سید شمس الدین حسینی در سی امین همایش سالانه سیاست های پولی، اظهار داشت: در 
سال های گذشته شرایط اقتصادی کشور به دلیل تحریم، کرونا و جنگ اوکراین با اختال رو به رو بود.

وی ب��ا تاکید بر کنترل نوس��انات اقتصادی گفت: کنترل نوس��انات اقتصادی هدف میانی اس��ت نه راهکار 
مشکات و ارتفاع پایین رشد اقتصادی و نوسان بالای آن دردسرهایی را برای کشور ایجاد کرده است.

این نماینده مجلس با اشاره به رشد اقتصادی، گفت: در دهه گذشته رشد اقتصادی بین منفی ۴ تا منفی ۹ 
درصد متغیر بود و متوسط آن در این دوره برابر ۰.۸ درصد در سال بوده است. در سال های اخیر سرمایه گذاری 

در کشور برابر منفی ۲۴ تا هفت درصد متغیر بوده است؛ بنابراین تثبیت اقتصادی ضروری است.
وی ادامه داد: البته این روزها ش��اهد جوانه های رش��د اقتصادی و سرمایه گذاری را در آمار شاهد بودیم، اما 
نوسانات نرخ ارز این جوانه ها را از بین می برد. حسینی اظهار داشت: بسیاری بر این موضوع اتفاق نظر داریم 
که عامل اصلی تورم نقدینگی اما سوال این است که عامل رشد نقدینگی چیست و باز هم می گویند، کسری 
بودجه اس��ت با وجود اجماع در این بحث ش��اهد هس��تیم اصاح س��اختاری بودجه تا اصاح یک سند تنزل 
می یابد. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه وظیفه دولت تأمین نیازهای اساسی است افزود: 
تأمین کالاهای اساس��ی با تولید این کالاها متفاوت اس��ت و دولت در این سال ها همواره در دام تولید گرفتار 

شده است، اما تجربه نشان می دهد که دولت ها تولیدکنندگان خوبی نیستند.
وی با تاکید بر اینکه دولت نباید کارفرمای بزرگ باشد گفت: دولت باید تسهیلگر پروژه ها باشد و به تأمین 

سرمایه پروژه های عمرانی باشد نه اینکه کارفرمای این پروژه ها باشد.
حس��ینی گفت: دیده بانی بانک مرکزی در حکمرانی نظام پولی ضعیف اس��ت و این مربوط به یکی دو سال 

اخیر نیست و باید توجه داشته باشیم که سیاست های کان باید با هم هماهنگ باشند.

 رییس هیات مدیره اتحادیه سراسری مرغداران تخم گذار میهن از کاهش قیمت تخم مرغ درب 
واحده�ای تولیدی ۴۰ درصد زیر نرخ مصوب خبر داد و گفت: قیمت مصوب تخم مرغ بس�ته بندی 

۳۰تایی تعیین و اعام شد.
»حمیدرضا کاش��انی« روز دوش��نبه در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا درباره تعیین قیمت مصوب تخم 
مرغ بسته بندی ۳۰تایی، افزود: قیمت مصوب هر کیلوگرم تخم مرغ درب واحدهای تولیدی ۴۷ هزار و ۳۰۰ 

تومان تعیین شده بود که اکنون فروش هر کیلوگرم تخم مرغ به ۲۷ تا ۲۸ هزار تومان رسیده است.
رییس هیات مدیره اتحادیه سراس��ری مرغداران تخم گذار میهن اظهار داش��ت: عاوه بر کاهش مصرف به 
دلیل گرم ش��دن هوا و دپو محصول در واحدهای تولیدی باعث ش��ده که تولیدکنندگان روزانه ۷۰ میلیارد 

تومان ضرر ببینند.
وی تصریح کرد: با خنک شدن هوا مصرف افزایش می یابد؛ بنابراین باید تولید حفظ شود تا در ۹ ماه سال 

با کمبود روبرو نشویم.
کاشانی گفت: اگر گله های مرغ تخم گذار در اثر زیان مداوم حذف شوند حداقل ۱۰ تا ۱۴ ماه طول می کشد 
تا گله جدیدی وارد چرخه تولید ش��ود که این پروس��ه زمان بر می تواند کاهش تولید داخلی را در پی داشته 

باشد.
رییس هیات مدیره اتحادیه سراسری مرغداران تخم گذار میهن از اعام قیمت مصوب تخم مرغ بسته بندی 
۳۰تایی خبر داد و گفت: قیمت تخم مرغ بس��ته بندی ۳۰تایی با درب ۱۱۸ هزار و ۶۵۰ تومان و بدون درب 

۱۱۵ هزار و ۶۵۰ تومان برای تحویل در مراکز عرضه تعیین شده است.
وی با بیان اینکه تخم مرغ فله ای و بسته بندی ۳۰تایی ۹۰ درصد بازار داخلی را تامین می کند، افزود: این 
تعیین قیمت از سوی اتحادیه سراسری مرغداران تخم گذار میهن تنها برای تخم مرغ های بسته بندی ۳۰تایی 

است و قیمت دیگر تخم مرغ های بسته بندی را شامل نمی شود.


